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REVISTA PRESEI 
 

 Angajaţi ai companiei Electrolux protestează marţi la sediul Ambasadei Suediei 
Caravana #Electrolux - STOP exploatării lucrătorilor români ajunge marţi în Bucureşti unde, la ora 14:00, va avea 
loc un protest la sediul Ambasadei Suediei, informează CNS Cartel Alfa, printr-un comunicat remis AGERPRES. 
Caravana a plecat luni din Satu Mare şi s-a oprit în Zalău-Alba Iulia-Sibiu- Râmnicu Vâlcea, având loc acţiuni de 
boicot la magazinele care vând produse Electrolux. Scopul acţiunii este acela de a determina conducerea fabricii 
să negocieze în mod real şi să trateze muncitorii cu respect, subliniază sursa citată. 
Muncitorii companiei suedeze Electrolux din Satu Mare se află de 8 săptămâni în grevă pentru dreptul la un 
salariu decent, drept prevăzut inclusiv în codul de conduită al companiei multinaţionale. Ei cer o creştere de 2 lei 
în plus pe oră la salariu. 
Lipsa unui dialog real din partea companiei, inflexibilitatea cu care aceasta tratează solicitarea muncitorilor şi 
acţiunile (multiple procese juridice) îndreptate mai curând împotriva muncitorilor şi reprezentanţilor acestora 
decât spre găsirea de soluţii, a determinat CNS Cartel ALFA să iniţieze o campanie de boicot a produselor 
Electrolux, prin organizarea unei Caravane, pentru a transmite un mesaj de protest faţă de comportamentul 
companiei Electrolux în România, precizează reprezentanţii confederaţiei sindicale. 
"Întreaga Europă s-a angajat, prin adoptarea Pilonului European al Drepturilor Sociale, să ofere tuturor 
lucrătorilor dreptul la un salariu decent, iar statul şi reprezentanţii săi au obligaţia de a asigura cadrul instituţional 
pentru ca acest lucru să se realizeze. Solidaritatea reprezentanţilor oricărui stat european trebuie să se îndrepte 
către cetăţenii europeni, fie ei români sau suedezi, nu către marile companii. Din păcate, companiile din spaţiul 
european practică Europa la două viteze şi au standarde diferite faţă de muncitorii din Est şi cei din Vest. Solicităm 
Ambasadei Suediei la Bucureşti să uzeze, în limita atribuţiilor sale, de toate căile de acţiune pentru a determina 
companiile suedeze să utilizeze aceleaşi standarde şi principii pe care şi le asumă, în toate ţările europene, inclusiv 
în România", se menţionează în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primarii, somați să dea înapoi statului banii primiți de la Guvern pentru cheltuielile sociale. Reacția edilului 
Falcă 
Primarii au fost somaţi de Guvern să dea înapoi statului banii plătiţi pe cheltuielile sociale de la buget. Este 
vorba despre banii primiţi în primele luni ale anului 2019, când nu am avut buget. Potrivit legii care se aplică de 
de câteva săptămâni, acoperirea acestor cheltuieli revine primăriilor. 
Scandalul pe bani, între Ministerul de Finanțe și primari, este departe de a se fi terminat. Acum au ajuns la etapa 
în care edilii acuză că li se cer bani înapoi, bani pe care i-au primit de la Guvern pentru primele luni ale anului, 
atunci când toate cheltuielile cu asistența socială erau suportate de la centru, nu de primării, așa cum se întâmplă 
după momentul în care bugetul pe 2019 a fost publicat în Monitorul Oficial. 
Cei de la Ministerul de Finanțe spun că acum este vorba despre o regularizare. Primarii spun că trebuie să dea 
înapoi foarte mulți bani, adică tot ce au primit pentru asistența socială. Este vorba despre cheltuielile cu 
persoanele cu dizabilități. Aceștia sunt banii care au provocat un adevărat scandal între cei de la Ministerul de 
Finanțe și primari. 
Au fost multe discuții între aceste două părți, întâlniri la care a participat și Liviu Dragnea. Concluzia este că până 
la urmă, problema nu a fost tranșată. 
Cel mai probabil vor exista și alte discuții de acum înainte, pentru că săptămâna trecută, fiecare primărie în parte 
a primit această adresă de la Ministerul de Finanțe, în care era înștiințată de această regulazarizare. 
În momentul de față, foarte mulți primari din localități importante spun că este vorba despre milioane de lei pe 
care nu-i vor mai avea și pe care nu-i vor mai primi. 
Falcă: Au lăsat o portiță în lege, greu de înțeles. Au fost abili și au mai băgat încă o dată mâna în buzunarul 
cetățenilor 
Gheorghe Falcă, primarul Aradului: În urmă cu o săptămână am primit această adresă, am întrebat în stânga și-n 
dreapta la alții colegi primari – am crezut că doar Aradul pierde bani, Aradului i se fură bani -, însă toți colegii mi-
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au spus că și ei au primit acea hârtie, confirmând ceea ce am spus în urmă cu câteva luni, și anume că Guvernul 
închide bugetul pe noi. Ați văzut că au luat trei miliarde de euro împrumut, pentru a gestiona bugetul de stat. 
Neavând bani, mai i-au încă o dată bani de la noi. 
Și acum explic: Până acum, Guvernul României, ca toate guvernele din lume, plăteau persoanele cu handicap și pe 
însoțitorii acestora. Sunt politici naționale în acest domeniu. De anul acesta, Guvernul neavând bani, a transmis 
aceste cheltuieli administrației locale, dar le-a transmis odată cu bugetul. Deci nu în ianuarie, nu în februarie, nu 
în martie. În aceste luni, conform legii, dânșii au plătit aceste salarii. În momentul în care s-a aprobat bugetul, au 
lăsat o portiță și au spus că o să ne ia banii pe ianuarie, februarie, martie și să plătească primăriile în locul 
Guvernului în aceste 3 luni. Asta înseamnă că în Arad ni se iau 1,8 milioane de euro, cum ni s-a mai luat anul 
acesta 12 milioane de euro, deci ajungem la 13,8 milioane de euro, bani furați de la Arad. Anul trecut 16 milioane, 
deci în doi ani de zile ne-au luat 30 de milioane de euro. Extact cât aducem noi bani europeni într-un ciclu 
financiar. Dacă continuăm în ritmul acesta, toți banii pe care îi aducem din Europa, ni-i ia Guvernul României ca 
să-și acopere cheltuielile care au crescut, afectând investițiile. 
Nu există nicio variantă să contestăm decizia pentru că este în Legea bugetului, este aprobată. A fost o portiță. Au 
scris așa de neînțeles, încât nimeni nu și-a dat seama. Au fost abili și au mai băgat încă o dată mâna în buzunarul 
cetățenilor, pentru că noi, acum, trebiue să refacem bugetul, trebuie să scoatem acești bani. 1,8 milioane de euro 
nu îi dai decât de la infrastructură, de la dezvoltare. Nu poți să tai salariile la oameni. În continuare, acești poli de 
dezvoltare care sunt în muncipiile mari, și chiar în orice localitate, sunt afectați de reducerea cheltuielilor. Aradul, 
în ultimii zece ani este a treia economie a țării. Pe locul unu este Ilfovul, pe locul doi este Argeșul și pe trei Aradul. 
Dacă unui motor cum este Aradul îi iei într-un an 30 de milioane de euro, nu mai poate fi motor și nu o să-ți mai 
dea bani peste ani de zile. 
Va fi un dezastru, și anul acesta și anul viitor și îmi propun ca această opoziție din România să se unească și să vină 
cu un program serios, pentru că trebuie să muncim mulți ani să corectăm aberațiile pe care le-a făcyt PSD și mulți 
ani pentru a reporni motoarele economiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Întâlnire de urgenţă, la Parlament, între liderii Coaliţiei şi premier. Se discută planul B 
Întâlnire de urgenţă la Parlament, între liderii coaliţiei şi premier. Viorica Dăncilă a fost chemată de urgenţă să 
stea de vorbă cu Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, privind planul B, adică restructurarea Guvernului, în 
situaţia în care preşedintele Klaus Iohannis ar refuza înlocuirea a trei miniştri, inclusiv pe cel al Justiţiei. 
 Şedinţa a avut loc la Parlament, departe de ochii presei, în biroul de la Camera Deputaţilor al lui Liviu Dragnea. 
Luni nu a fost activitate la Parlament, astfel că presa nu a avut acces. 
Pe masa coaliţiei sunt puse cel puţin două scenarii, adică se declanşează planul de restructurare al guvernului sau 
se aşteaptă un răspuns de la Klaus Iohannis şi un nou CEx unde ar urma să facă noi propuneri de miniştri. 
La remaniere e nevoie de aprobarea preşedintelui, care o poate refuza, în timp ce la restructurare, Guvernul 
merge în noua structură la vot în parlament, iar preşedintele nu are niciun cuvânt de spus, situaţie preferată de 
Liviu Dragnea. 
Privind planul de restructurare e stabilit deja un calendar. Marți, premierul Viorica Dăncilă trimite o scrisoare 
către Parlament prin care să anunțe Legislativul că vrea restructurarea Guvernului. O schimbare ar putea să fie la 
Secretariatul General al Guvernului, care ar urma să devină un minister fără portofoliu. 
Dacă e aşa, miercuri ar urma să fie ziua Z: în prima parte a zilei miniștrii să fie audiați în comisiile de specialitate, 
iar în a doua parte a zilei să aibă loc votul decisiv. Ar fi nevoie de o mare mobilizare din partea PSD şi ALDE, în 
contextul zilelor de dinainte de Paşte. 
Mai este posibilitatea ca PSD să aştepte un răspuns din partea lui Klaus Iohannis cu privire la remaniere, care a 
anunţat că îl va da marţi. Dacă va refuza propunerile PSD, se ia în calcul ca PSD să se reunească într-un nou CEx, 
cel mai probabil miercuri şi să se facă noi propuneri de miniştri, lucru pe care Liviu Dragnea l-a specificat 
săptămâna trecută. 
Întrebat dacă PSD are un plan 2 dacă Iohannis respinge sau amână remanierea, Liviu Dragnea a răspuns că va 
urma o întâlnire în Coaliţie şi se va lua o decizie rapid. 
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„Noul ministru al justiţiei dacă va fi numit în primul rând trebuie să rezolve blocajele din ministerul justiţiei cu 
privire la avizarea unor acte normative care ţin de aplicarea programului de guvernare. Că aceste blocaje au fost 
din cauza lui Tudorel Toader sau nu.... Nu ştim, important este efectul. Ăsta e primul lucru care i s-a cerut 
domnului Nicolicea!, a spus Dragnea. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Senator PSD: Cel mai probabil miercuri vom da un vot în Parlament pe restructurarea Guvernului 
Senatorul PSD Şerban Nicolae a declarat luni, la un post TV, că ”cel mai probabil” miercuri Parlamentul va vota 
restructurarea Executivului dacă preşedintele Klaus Iohannis nu va accepta propunerile Vioricăi Dăncilă pentru 
înlocuirea a trei miniştri, inclusiv numirea lui Eugen Nicolicea la Justiţie. 
”Cel mai probabil vom ajunge la solicitarea de remaniere aprobată de Parlament. Asta cu restructurarea e un 
termen jurnalistic. Remanierea e de două feluri: o remaniere simplă, post pe post, sau o remaniere care implică 
modificarea culorii, compoziţiei politice a guvernului sau modificarea structurii guvernului, caz în care remanierea 
întâi se aprobă de Parlament, abia după aia preşedintele revocîă şi numeşte pe unii membrii ai guvernuşlui”, a 
declarat la România TV senatorul PSD şerban Nicolae. 
El a mai spus că o astfel de variantă va fi adoptată chiar dacă preşedintele Klaus Iohannis va accepta parţial 
propunerile premierului Viorica Dăncilă şi că restructurarea Executivului va fi făcută, cel mai probabil, în această 
săptămână. 
”Din ce am stabilit noi astăzi (luni - n.r.), cel mai probabil premierul va lua legătura cu preşedintele mâine (marţui-
n.r.), să ne lămurim, că am luat în calcul ipoteza ca preşedintele să spună că nu a luat o decizie, caz în care nu mai 
stăm să-l aşteptăm. Cel mai probabil miercuri vom da un da un vot în Parlament pe această remaniere care să 
implice şi modificarea structurii guvernului”, a adăugat Nicolae. 
Premierul Viorica Dăncilă a avut luni o întrevedere cu Liviu Dragnea şi cu alţi lideri ai coaliţiei de guvernare, tema 
discuţiilor fiind situaţia remanierii şi o posibilă restructurare guvernamentală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă a discutat cu prim-vicepreşedintele Conferinţei Consultative Politice a Poporului Chinez despre 
consolidarea parteneriatului UE-China 
Premierul Viorica Dăncilă a avut, luni, o întrevedere cu prim-vicepreşedintele Conferinţei Consultative Politice a 
Poporului Chinez, Zhang Qingli, prilej cu care a transmis mesajul că România va continua să contribuie activ la 
consolidarea Parteneriatului Strategic Cuprinzător UE-China în timpul exercitării Preşedinţiei Consiliului Uniunii 
Europene potrivit Agerpres. 
Potrivit unui comunicat transmis de guvern, convorbirile au prilejuit abordarea principalelor teme de interes de 
pe agenda bilaterală, în contextul aniversării în 2019 a 70 de ani de la stabilirea relaţiilor diplomatice dintre 
România şi Republica Populară Chineză şi a 15 ani de la stabilirea Parteneriatului Amplu de Prietenie şi 
Cooperare.  
Şefa guvernului a salutat caracterul dinamic al dialogului politico-diplomatic şi al cooperării economice, 
comerciale, al contactelor interumane, îndeosebi turistice, culturale şi pe linia înfrăţirilor dintre oraşe şi 
judeţe/provincii din România şi China.  
"În contextul exercitării de către România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, prim-ministrul Viorica 
Dăncilă a transmis mesajul că România va continua să contribuie activ la consolidarea Parteneriatului Strategic 
Cuprinzător UE-China şi implementarea Strategiei UE privind Conectivitatea Europa-Asia, adoptată în luna 
octombrie 2018", se arată în comunicat.  
De asemenea, au fost discutate aspecte privind candidaturi ale României şi Republicii Populare Chineze, în sistem 
multilateral. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Comisia ”Iordache” dă astăzi raport pe proiectele de modificare a codurilor penale 
Comisia specială pentru revizuirea legilor justiţiei se va reuni marţi, de la ora 14.00, pentru a da raport pe cele 
două proiecte legislative de modificare a Codului Penal şi Codului de Procedură Penală, adoptate de Senat, 
urmând ca acestea să fie trimise la plenul Camerei Deputaţilor de miercuri. 
Cele două puncte de pe ordinea de zi a Comisiei speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru 
sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul justiţiei sunt: (1) proiectul de lege pentru 
reexaminarea Legii pentru modificarea şi completarea Legii 286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii 
nr.78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie ca urmare a Deciziei Curţii 
Constituţionale 650 din 25 octombrie 2018; (2) proiectul de lege pentru reexaminarea Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii 135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi a legii 304/2004 privind organizarea 
judiciară ca urmare a Deciziei Curţii Constituţionale 633/2018 din 12 octombrie 2018. 
Senatul a adoptat, în şedinţa de plen de miercuri, proiectul de lege pentru modificarea Codului penal, ca urmare a 
deciziei CCR. 
Comisia de revizuire a legilor justiţiei a adoptat, săptămâna trecută, raport favorabil pe proiectului de modificarea 
a Codului penal, în urma deciziei Curţii Constituţionale. La discuţiile forului legislativ a participat şi ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader. Amendamentele privesc eliminarea prevederilor declarate neconstituţionale de CCR. De 
asemenea, Comisia specială pentru legile justiţiei va prelua prevederile declarate constituţionale de CCR. 
În cazul proiectului de lege pentru reexaminarea Legii de modificare şi completare a Legii 135/2010 privind Codul 
de procedură penală, precum şi a legii 304/2004 privind organizarea judiciară, Comisia specială va lua în 
considerare amendamente de eliminare a unor prevederi. 
Astfel, ca urmare a deciziei CCR, este propusă eliminarea din proiectul legislativ a art. 8 alin. (2) la Codul de 
procedură penală care prevede: "Orice persoană are dreptul la un proces echitabil, la judecarea cauzei de un 
judecător imparţial şi independent. Repartizarea tuturor cauzelor către judecători se face aleatoriu". 
De asemenea, este propusă eliminarea art. 10 alineatul (2) din propunerea de modificare a CPP: "Organele de 
urmărire penală şi instanţele de judecată sunt obligate să asigure subiecţilor procesuali principali şi avocatului 
timpul necesar pregătirii apărării, care nu poate fi mai mic de 3 zile, cu excepţia luării sau judecării măsurilor 
preventive, când termenul nu poate fi mai mic de 4 ore şi înlesnirile necesare pregătirii apărării, prin punerea la 
dispoziţie şi comunicarea întregului material de urmărire penală în formă electronică. Termenele curg de la 
momentul la care organele de urmărire penală sau instanţa de judecată comunică părţilor măsura luată”. 
Totodată, parlementarii propun, ca urmare a deciziei de neconstituţionalitate, a articolului 15 din proiectul de act 
normativ şi revenirea la forma în vigoare: „Condiţiile de punere în mişcare sau de exercitare a acţiunii penale. 
Acţiunea penală se pune în mişcare şi se exercită când există probe din care rezultă presupunerea rezonabilă că o 
persoană a săvârşit o infracţiune şi nu există cazuri care împiedică punerea în mişcare sau exercitarea acesteia”. 
Un alt amendament propus pentru punerea în acord cu decizia CCR este eliminarea alin. (4) de la articolul 25: „(4) 
Dispoziţiile hotărârii penale sunt obligatorii şi produc efecte între părţi, succesorii acestora şi oricărei terţe 
persoane atât timp cât aceasta din urmă nu face, în condiţiile legii, dovada contrară”. 
Pe 10 decembrie 2018, Senatul a votat proiectul de Lege de modificare şi completare a Legii 135/2010 privind 
Codul de procedură penală, precum şi pentru modificarea şi completarea Legii 304/2004 privind organizarea 
judiciară. 
Proiectele de lege pentru modificarea legilor justiţiei ar putea intra pe ordinea de zi a plenului Camerei 
Deputaţilor de miercuri şi să fie votate în aceeaşi zi, potrivit unor surse politice. Camera Deputaţilor este forul 
decizional pentru ambele proiecte legislative. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader se întâlneşte miercuri cu grupul de raportori ai Comisiei de la Veneţia 
Ministrul demisionar al Justiţiei, Tudorel Toader, are programată miercuri o întrevedere cu grupul de raportori ai 
Comisiei de la Veneţia, potrivit agendei publicate pe site-ul ministerului. 
„Miercuri, 24 aprilie 2019 – Întrevedere cu grupul de raportori ai Comisiei Europene pentru Democraţie prin 
Drept (Comisia de la Veneţia), la sediul Ministerului Justiţiei", se arată în agenda ministrului demisionar al Justiţiei, 
Tudorel Toader. 
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Reprezentanţii Comisiei de la Veneţia vin în România la mijlocul săptămânii acesteia pentru a avea discuţii cu 
reprezentanţii instituţiilor de forţă din justiţie pe tema modificării legilor ustiţiei, a înfiinţării Secţiei de Investigare 
a Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ) şi a modificărilor preconizate de puterea PSD-ALDE la codurilor penale, pregătită 
de puterea PSD-ALDE, au declarat pentru MEDIAFAX surse autorizate din domeniul justiţiei. 
Delegaţia va avea întâlniri şi cu conducerea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), a Parchetului de pe lângă 
Înalta Curtea de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), a Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) şi a Secţiei de Investigare a 
Infracţiunilor în Justiţie (SIIJ). 
Preşedintele PNL Ludovic Orban a anunţat pe 6 martie că reprezentanţii Comisiei de Monitorizare a Adunării 
Parlamentare a Consiliului Europei (APCE) vor sesiza Comisia de la Veneţia cu privire la modifcările făcute de 
guvern legilor Justiţiei din România, fără consultări publice şi fără respectarea observaţiilor Consiliului Superior al 
Magistraturii. 
Orban a mai spus atunci că PSD-ALDE ar comite un act de trădare a intereselor naţionale dacă nu se va opri să 
legifereze împotriva recomandărilor Comisiei de la Veneţia şi ale Comisiei Europene. 
Acţiunea APCE vine în urma unei cereri făcute tot în luna martie de liberalii români, în legătură cu ordonanţa de 
urgenţă prin care a fost înfiinţată secţia de anchetare a magistraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dupa ce Dragnea l-a acuzat ca a intarziat avizarea proiectelor unor ministere, Tudorel Toader a publicat o 
statistica a acestora 
Ministerul Justitiei a publicat pe site o situatie a proiectelor de acte normative transmise catre MJ spre avizare, 
fiind vorba despre 1.161 de astfel de proiecte, initiate in total de 33 de institutii. Cele mai multe proiecte au fost 
initiate de Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale - 123. 
Pe site-ul Ministerului Justitiei a fost publicata, luni, o situatie a proiectelor de acte normative transmise catre MJ 
spre avizare in perioada 3 ianuarie 2018 - 15 aprilie 2019. 
Potrivit documentului, numarul total de proiecte a fost de 1.161, acestea fiind initiate in total de 33 de institutii. 
Durata medie de solutionare/proiect a fost de 2,91 zile lucratoare. 
Cele mai multe proiecte au fost initiate de Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale - 123, Ministerul Apararii 
Nationale - 115, Ministerul Finantelor Publice -101, pe locul al patrulea fiind Ministerul Transporturilor - 97. 
Ministrul demisionar al Justitiei, Tudorel Toader, a afirmat ca proiectele de acte normative erau aduse, uneori, 
spre avizare cu cateva ore inaintea sedintei de Guvern, ca apoi sa evoce o anumita intarziere de la MJ, intreband 
daca recunoaste cineva acest lucru. El a adaugat ca "uneori" se "intampla" exact invers - mai intai se evoca 
intarzierea la MJ, dupa care se aducea proiectul de act normativ spre avizare". 
Tudorel Toader a postat, duminica seara, pe Facebook, un scurt text intitulat "o simpla intrebare". 
"Recunoaste cineva faptul ca proiectele de acte normative erau aduse, uneori, spre avizare cu cateva ore inaintea 
sedintei de Guvern, ca apoi sa evoce o anumita intarziere de la MJ?", a scris Toader. 
El a adaugat: "PS: Adevarat este si faptul ca uneori se "intampla" exact invers - mai intai se evoca intarzierea la 
MJ, dupa care se aducea proiectul de act normativ spre avizare". 
Liderul PSD Liviu Dragnea a spus, sambata, la Iasi, ca Ministerul Justitiei trebuie sa functioneze si ca "sigur nu va fi 
mai rau ca pana acum", facand referire la unele blocaje aparute in circuitul de avizare al actelor. In replica, 
Tudorel Toader a afirmat ca Ministrul Justitiei nu a blocat si nici nu a intarziat procedura de avizare a actelor 
normative. "Nu voi mai ramane in stare de pasivitate fata de multele dezinformari", a scris Toader pe Facebook. 
Intrebat daca Ordonanta de Urgenta privind achizitiile publice ar putea avea probleme de avizare, in conditiile 
incertitudinii de la Ministerul Justitiei, Dragnea a spus la Iasi, intr-o conferinta de presa, ca "sigur mai rau ca pana 
acum nu se poate". 
"De la acel minister (al Justitiei - n.r.) au venit in permanenta observatii si puncte de vedere negative, ca nu 
trebuie facuta. Nu stim daca Iohannis va numi sau nu va numi, dar un interimar trebuie sa functioneze la acel 
minister, care sa speram ca va gandi in spiritul programului de guvernare, nu sa puna in continuare piedici", a 
afimat Liviu Dragnea. 
In replica, Tudorel Toader a scris pe Facebook ca "Ministerul Justitiei nu a blocat si nici nu a intarziat procedura de 
avizare a actelor normative. 
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"O simpla si prima clarificare. MJ nu a blocat si nici nu a intarziat procedura de avizare si de adoptare a actelor 
normative. Multumiri tuturor colegilor din MJ care au facut posibil ca durata medie a avizarii unui proiect 
normativ, calculata de la inregistrarea si pana la iesirea din minister, sa nu dureze mai mult de 2,5, maxim 3 zile. 
Felicit pe toti colegii din minister care, in procesul de avizare a proiectelor de acte normative, au facut dovada 
unei depline responsabilitati si a unui inalt professionalism", a scris Toader. 
Acesta a afirmat ca va prezenta luni si situatia statistica. 
"Nu voi mai ramane in stare de pasivitate fata de multele dezinformari!", a mai scris Toader. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Scandalul privind şefia Poliţiei Române | Vicepreşedintele Comisiei de Apărare cere audierea ministrului 
Carmen Dan şi a şefului DGA 
Vicepreşedintele Comisiei de Apărare, deputatul PNL Ovidiu Raeţchi, solicită audierea de urgenţă a şefului DGA, 
Cătălin Ioniţă, şi a ministrului de Interne, Carmen Dan, miercuri, în Comisia de Apărare pentru a lămuri acuzaţiile 
lansate în spaţiul public. 
„Având în vedere acuzaţiile deosebit de grave formulate în spaţiul public de şeful D.G.A., chestorul Cătălin Ioniţă, 
la adresa ministrului de Interne, Carmen Dan, consider că se impune audierea de urgenţă a celor doi, miercuri, în 
cadrul Comisiei de Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională. În acest sens, am formulat o solicitare pe care 
am înaintat-o preşedintelui Comisiei, domnul Dorel Căprar: 
Stimate domnule preşedinte al Comisiei de Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională, Dorel Căprar 
Acuzaţiile formulate de şeful Direcţiei Generale Anticorupţie, chestorul Cătălin Ioniţă, la adresa ministrului de 
Interne, Carmen Dan, nu pot fi trecute cu vederea. Este îngrijorător faptul că şeful unei structuri din cadrul 
Ministerului de Interne acuză organizarea de filaje la adresa sa. «Am aflat imediat de faptul că, faţă de şeful 
Poliţiei Române se desfăşoară activităţi de supraveghere operativă, de asemenea şi asupra familiei mele, existând 
martori şi probe video în acest sens. Am înştiinţat conducerea D.G.P.I., însă nu s-a întâmplat absolut nimic, din 
contră» - a spus chestorul Cătălin Ioniţă. 
Reamintesc faptul că în septembrie 2018, în contextul discuţiei despre represiunea Jandarmeriei din 10 august, 
Primarul General al Capitalei, Gabriela Firea, a acuzat-o pe ministrul Carmen Dan că a interceptat corespondenţa 
Speranţei Cliseru, pe atunci prefect al Capitalei şi pe care a prezentat-o la o şedinţă CEx al PSD. «Doamna ministru 
a scos dintr-un dosar, deşi nu cred că avea de unde să ştie ce voi spune eu, decât dacă îmi urmăreşte 
corespondenţa, probabil, a scos nişte foi şi a spus că sunt nişte print screen-uri, xerox-uri, convorbiri private dintre 
doamna prefect şi un secretar de stat. (…) Dacă la acest nivel am ajuns. Noi ne luptăm cu statul paralel, dar parte 
din statul paralel e pe lângă noi, cu o doamnă ministru de Interne care vine la Comitetul Executiv pregătită în 
apărarea sa cu nişte mesaje private», spunea atunci Gabriela Firea, care a adăugat, la câteva zile, că are 
informaţii certe că este spionată. Chiar dacă am solicitat şi atunci audierea la Comisie a Primarului General al 
Capitalei, Gabriela Firea, dar şi a ministrului de Interne, Carmen Dan, această solicitare a fost ignorată. 
În acest context, domnule preşedinte, vă solicit să-i invitaţi la audieri, miercuri, în Comisie, atât pe ministrul de 
Interne, Carmen Dan, precum şi pe chestorul Cătălin Ioniţă, şeful Direcţiei Generale Anticorupţie, pentru a lămuri 
toate aceste chestiuni”, se arată în adresă. 
Cătălin Ioniţă, a transmis o scrisoare deschisă în care acuză faptul că schimbările pe care vrea să le facă ministrul 
Carmen Dan în DGA îl vizează de fapt pe el. Ioniţă descrie şi momentul din 2018, când s-a aflat între Carmen Dan 
şi Mihai Tudose, spunând că a refuzat numirea la Poliţie. Totodată, directorul DGA a mai spus că a aflat de faptul 
că, faţă de şeful Poliţiei Române se desfăşoară activităţi de supraveghere operativă, deasemenea şi asupra familiei 
sale, existând martori şi probe video în acest sens, şi a înştiinţat conducerea D.G.P.I., însă nu s-a întâmplat absolut 
nimic. 
Cătălin Ioniţă a mai acuzat că a fost silit să scrie un raport cu demisia din funcţie chiar înainte de o deplasare în 
S.U.A. la misiunea O.N.U., spunându-i-se să plece liniştit, iar ulterior, a aflat din presă că şi-a dat demisia. 
Ulterior, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a caracterizat drept duplicitar comportamentul directorului 
DGA, Cătălin Ioniţă, tocmai acum, când a anunţat restructurarea Direcţiei Generale Anticorupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Două asociații ale magistraților îl critică pe șeful Inspecției Judiciare:„Lansează acuzaţii de o gravitate fără 
precedent” 
Două asociații ale magistraților, Forumul Judecătorilor din România și Mişcarea pentru Apărarea Statutului 
Procurorilor, îl acuză pe șeful interimar al Inspecției Judiciare, Lucian Netejoru, că a expus în presă informații 
nepublice din rapoarte ale Inspecției Judiciare care încă nu au fost aprobate de CSM și că a lansat „acuzaţii de o 
gravitate fără precedent”. 
Netejoru a spus, într-un interviu pentru Antena 3, că peste 2.000 de magistrați ar fi fost ascultați abuziv de DNA și 
că între 2014 și 2018 au fost înregistrate 1.443 de dosare vizând 1.962 de judecători și 845 de procurori. 
„Domnul Netejoru Lucian expune în mod incomplet realitatea. Fără să respecte principiile de obiectivitate și 
echidistanță pe care le impune funcția ocupată, domnul Netejoru Lucian a omis îsă precizeze că majoritatea 
acestor dosare erau constituite ca urmare a formulării unor plângeri penale și că procentul sesizărilor din oficiu 
este unul scăzut. De asemenea, deși avea reprezentarea faptului că se adresează unui public nespecializat, a ales 
să nu evidențieze că orice parchet este obligat să înregistreze ca dosar penal orice plângere penală formulată care 
respectă condițiile prevăzute de lege sau că procurorul este obligat să se sesizeze din oficiu când constatată 
existența unor indicii privind săvârșirea unor infracțiuni”, se arată în comunicatul celor două asociații. 
FJR și MASP critică de asemenea unele afirmații făcute de Netejoru, precum „magistraţii au fost supravegheaţi cu 
vârf şi îndesat”, „au fost foarte multe măsuri de supraveghere dispuse” sau „97% din propuneri au fost admise de 
judecători”. În opinia celor două asociații, „aceste exprimări devoalează o revoltă fățișă vizavi de procentul de 
admisibilitate al cererilor de supraveghere tehnică, altminteri supuse exclusiv aprecierii unui judecător de drepturi 
și libertăți, revoltă neîmpărtășită însă față de propria activitate a Inspecției Judiciare, soldată cu o rată de 
„achitări” definitive a acțiunilor disciplinare exercitate de aproximativ 55%.” 
„Considerăm că asemenea afirmaţii pot aduce atingere gravă independenţei judecătorilor care au încuviinţat 
măsurile de supraveghere tehnică solicitate, subliniind, totodată, faptul că inspectorii judiciari nu pot aprecia 
oportunitatea luării unor astfel de măsuri, legalitatea actelor procesuale şi procedurale efectuate într-o cauză 
penală urmând a fi verificată exclusiv de către judecătorul de cameră preliminară”, se arată în comunicat. 
O altă afirmație criticată este cea privind calitatea magistraților în cazul cărora au fost făcute plângerile: „Domnul 
Netejoru Lucian a ales să expună în mass-media date şi informaţii nepublice din rapoarte ale Inspecţiei Judiciare 
care nu au parcurs întreaga fază a aprobării de către Consiliul Superior al Magistraturii, cifrele prezentate 
inducând ideea că unitățile de parchet ar fi desfăşurat anchete penale în scopul exercitării unei presiuni  
ejustificate asupra unor magistraţi judecători şi procurori, făcându-se referire punctual la calitatea unora dintre 
aceştia ca îndeplinind diverse funcţii publice în cadrul Curţii Constituţionale, Inspecţiei Judiciare sau Consiliului 
Superior al Magistraturii”, potrivit comunicatului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Klaus Iohannis a SEMNAT: procurorul Mircea Negulescu (Portocală), EXCLUS din magistratură 
Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat luni, 22 aprilie, decretul privind eliberarea din funcția de 
procuror a domnului Mircea Negulescu, în prezent suspendat din funcție, la Parchetul de pe lângă Judecătoria 
Câmpina - ca urmare a aplicării sancțiunii disciplinare constând în excluderea din magistratură. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ULTIMA ORĂ Rise Project a publicat o înregistrare cu Mircea Negulescu, fost procuror DNA, și Vlad Cosma, 
fost deputat PSD, din ziua fugii lui Sebastian Ghiță 
Rise Project publică o înregistrare audio a unei discuţii între fostul deputat PSD Vlad Cosma şi fostul procuror DNA 
Mircea Negulescu, în sediul DNA Ploieşti, în 19 decembrie 2016, ziua în care Sebastian Ghiţă a fugit din ţară. 
Cosma îi vorbeşte lui Negulescu despre înregistrările pe care le-a făcut Sebastian Ghiţă şi care vor fi difuzate pe 
rând, cu dezvăluirile despre SRI, DNA și Laura Codruța Kovesi. 
„Îi mierleşte pe toţi”, îi spune Cosma lui Negulescu. De asemenea, deputatul PSD menţionează că Ghiţă are poze 
cu Kovesi şi trei ore de înregistrări cu Negulescu. 
Acesta îl întreabă pe Cosma de ce nu vine Ghiţă să depună un denunţ, iar deputatul PSD răspunde că Sebastian 
Ghiţă vrea scandal, speră „că o dărâmă pe madam” şi că „cine are putere să zică” va spune să-l lase în pace. 
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„Înainte, a existat şantajul. Îl avem acum pe bandă. L-a executat deputatul PSD, Vlad Cosma, inculpat cu aproape 
toată familia la DNA. Apoi, au bubuit linşajele media programate în laboratoarele TV subordonate PSD, s-a 
înfiinţat Secţia de Investigare a Magistraţilor şi a apărut dosarul pe numele Laurei Codruţa Kovesi, fosta şefă a 
DNA. Toate au un element comun: Sebastian Ghita, mogulul PSD fugit în Serbia de frica justiţiei”, scrie Rise Project 
pe pagina de Facebook, unde publică şi înregistrarea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bugetul Bucureştiului, de peste 1,4 miliarde de euro, supus astăzi la vot. Ce planuri are Primăria Capitalei cu 
aceşti bani 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti supune votului, marţi, proiectul care prevede aprobarea bugetului 
propiru al Municipiului Bucureşti. Valoarea acestuia este de aproape 6,8 miliarde de lei, adică peste 1,4 miliarde 
de euro. 
Bugetul Primăriei Capitalei în 2019 este de aproape 6,8 miliarde de lei, adică peste 1,4 miliarde de euro, potrivit 
proiectului publicat pe site-ul instituţiei. 
PMB a transmis, recent, ce planuri are cu aceşti bani şi unde vor fi alocate cele mai mari sume. Proiectul trebuie 
aprobat în Consiliul General al Municipiului Bucureşti. 
„Bugetul Primăriei Capitalei pentru anul 2019: peste 370 de milioane de euro pentru infrastructură, modernizarea 
transportului în comun şi reabilitarea arterelor, 85 de milioane de euro pentru domeniul sănătăţii, 38 de milioane 
de euro pentru consolidări, 128 de milioane de euro pentru asistenţă socială, destinaţi atât proiectelor în 
derulare, cât şi stimulentelor financiare pentru tineri şi categoriille sociale vulnerabile”, se arată într-un comicat 
transmis, recent, de Primăria Capitalei. 
Potrivit Gabrielei Firea, bugetul ar fi cu 20% mai mic faţă de anul trecut, însă suficient de bogat pentru investiţii 
importante. 
„Deşi suma previzionată a fi alocată Bucureştiului de la bugetul de stat este în acest an mai mică cu peste 20%, 
actuala strategie administrativă are priorităţi clare şi nu vom face rabat de la calitatea lucrărilor pe care trebuie să 
le realizăm, nu vom opri investiţiile în sănătate, în infrastructură sau transporturi, pentru că bucureştenii au 
nevoie de servicii publice de calitate, de spitale sigure, dotate cu aparatură ultramodernă, şosele şi străzi fără 
gropi, de cultură şi educaţie. Voi face tot ce îmi stă în putinţă că Primar General astfel încât bucureştenii să nu 
sufere din cauza acestor ajustări ale bugetului Primăriei Capitalei”, a transmis Gabriela Firea. 
Potrivit Primăriei Capitalei, acestea sunt cele mai importante alocări: peste 373 de milioane de euro pentru 
infrastructură rutieră, modernizarea mijloacelor de transport în comun, fluidizarea traficului şi subvenţii STB. 
„Astfel, pe lângă cele 400 de autobuze noi (contractate anul trecut) se vor mai achiziţiona, într-o prima etapă, 100 
de tramvaie, 100 de troleibuze, 30 de autobuze hibrid şi 100 de autobuze electrice. De asemenea, se vor 
moderniza staţiile de tramvai, troleibuz şi autobuz, prin achiziţionarea de mobilier urban şi se vor moderniza 10 
km de linii de tramvai. Pentru subvenţia STB, prin proiectul de buget, vor fi alocaţi, într-o prima etapă, 170 de 
milioane de euro”, se arată în comunicat. 
Consilierii generali vor supune votului proiectul pentru aprobarea bugetului în şedinţa de marţi, 23 aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Soluția anunțată de ministrul Marius Budăi pentru criza de forță de muncă 
Ministerul Muncii și Ministerul Educaţiei intenționează să relanseze şcolile profesionale, în încercarea de a 
soluționa criza forţei de muncă din România. Anunțul a fost făcut de ministrul Muncii, Marius Budăi, la Digi24. 
 „Suntem în discuţii cu Ministerul Educaţiei. În termenul cel mai scurt vom lansa şi aceste şcoli profesionale, avem 
deja învăţământul dual. Măsurile se gândesc pe mai multe planuri, o dată pentru oprirea exodului, apoi pentru 
aducerea pe cât posibil a mai multe persoane în ţară, şi nu în ultimul rând pentru aducerea acelui contingent 
pentru lucrătorii non-UE”, a spus Marius Budăi, la Digi24. 
El a vorbit și despre programele de ucenicie. 
„Este o măsură foarte importantă, cu un sprijin material foarte consistent, de 2.250 de lei pentru fiecare ucenic 
format, pe lună, pentru întreprinzători. În acest sens, am coborât nivelul unde o persoană poate participa la 
ucenicie, de la 8 clase la 4 clase, şi acum, în funcţie de complexitatea muncii, perioada de ucenicie durează de la 1 
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la 2 ani, iar în această perioadă întreprinzătorii primesc un sprijin de la stat în valoare de 2.250 lei pentru fiecare 
ucenic format”, a spus ministrul. 
„Pentru a încerca să-i aducem acasă pe românii noştri din Uniunea Europeană, am folosit în primul rând o bursă 
online a locurilor de muncă, pe acel site dedicat, Eurest, site legat de ANOFM, deja începem să dăm rezultate, 
sunt persoane care lucrează în Spania şi Italia care îşi doresc să vină acasă, iar patru loturi de câte 25 de persoane 
care în februarie îşi doreau să plece din ţară au renunţat şi au semnat din nou contractele de muncă cu angajatorii 
lor”, a mai spus Marius Budăi. 
El a adăugat că, în urma creșterii salariilor medicilor, tot mai puțini pleacă din țară și sunt medici care vor să se 
întoarcă, dar nu a oferit cifre concrete. 
„Ştiţi foarte bine ce s-a întâmplat cu dublarea şi apoi triplarea salariului medicilor, acest exod a scăzut foarte mult. 
Sunt şi cazuri de medici care deja s-au întors, se vede pe cifre că exodul a scăzut foarte mult, spre aproape zero”, 
a spus ministrul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Agriculturii îi contrazice pe producători: Scumpirea cărnii de pasăre şi de porc nu este justificată 
Alertele referitoare la scumpirea cărnii de pasăre şi a celei de porc, după cum a anunţat o asociaţie de profil, nu 
sunt justificate de situaţia din piaţă, a anunţat luni Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. 
„În conformitate cu documentele emise de Uniunea Crescătorilor de Păsări din România, preţul cărnii de pasăre la 
poarta fermei a fost relativ constant pe toată perioada anului 2018 până în prezent, nefiind estimate creşteri nici 
pentru perioada următoare. Deşi ne aflăm în perioada sărbătorilor pascale, preţul ouălor la poarta fermei a scăzut 
cu 15%. Aceasta demonstrează faptul că la producători nu s-au înregistrat creşteri de preţuri”, precizează MADR 
într-un comunicat remis Agerpres. 
În comparaţie cu preţurile medii existente la nivelul UE, datele transmise arată că acestea sunt mai mici cu 22% în 
cazul cărnii de pasăre. De asemenea, preţul la poarta fermei la ouăle de consum este mai mic cu 24% faţă de 
media europeană. 
Preşedintele Uniunii Crescătorilor de Păsări din România (UCPR), Ilie Van, a declarat luni pentru Agerpres că în 
prezent un ou se vinde la poarta fermei la „un preţ de faliment”, în medie, cu 28 de bani bucata. 
Ministerul Agriculturii: În ţara noastră, preţul cărnii de porc la poarta fermei în aprilie 2019 nu diferă 
semnificativ de cel din 2018 
„Preţul ouălor la producători a scăzut cu 15% faţă de decembrie 2018, conform Indicelui Preţului de Consum, fiind 
singurul produs din lista produselor alimentare care a înregistrat o scădere pe ceea ce a comunicat statistica. Faţă 
de aceeaşi perioadă a anului trecut, preţurile sunt mult mai mici la poarta fermei, cu circa 22%, iar acum un ou se 
vinde, în medie, cu 28 de bani bucata, fără TVA. Este un preţ de faliment. Nu avem creşteri sub nicio formă în 
industria avicolă. În conformitate cu Observatorul Preţurilor de la nivelul UE şi a Indicelui Preţului de Consum 
raportat de Institutul Naţional Statistică la 10 aprilie preţurile au scăzut la poarta fermei cu 15% şi la consumator 
cu 5%”, a spus Ilie Van. 
În ceea ce priveşte preţul cărnii de porc, reprezentanţii Ministerului Agriculturii susţin că acesta are influenţe 
globale legate de situaţia din China - principalul producător la nivel mondial, cu o producţie de anuală de circa 400 
milioane capete, ţara fiind afectată puternic de virusul pestei porcine africane. 
„Drept urmare, la nivel european, preţul la poarta fermei a avut o creştere de aproximativ 17% în perioada 
ianuarie - aprilie 2019, în timp ce în România, în acelaşi interval, creşterea a fost de numai 8%. În ţara noastră, 
preţul la carnea de porc la poarta fermei în luna aprilie 2019 nu diferă semnificativ de cel din anul 2018, fiind 
similar cu cel din luna decembrie 2018”, se arată în comunicat. 
Datele MADR arată că în luna aprilie, preţul mediu al cărnii de porc în viu era de 5,32 lei/kg faţă de 3,98 lei în 
februarie şi de 4,63 kg în martie. 
Preţul mediu european la carcasa de porc se situează la 1,63 euro/kg în aprilie (1,46 euro/kg în România), 1,46 
euro/kg în martie (1,27 euro/kg în România) şi 1,38 euro/kg în februarie (1,08 euro/kg în România). 
Conform datelor furnizate de Asociaţia Producătorilor de Carne de porc din România se remarcă faptul că, după o 
perioadă de scădere accentuată a preţului la carnea de porc, se înregistrează o revenire a acestuia, aflat şi în acest 
moment sub cel european. 
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Producătorii anunță scumpiri mari la carnea de porc şi de pasăre, în perioada imediat următoare 
În ceea ce priveşte necesitatea dezvoltării sectorului de reproducţie porc şi pasăre, aceasta reprezintă o 
preocupare permanentă a Guvernului României, iar programele de susţinere a crescătorilor de suine pentru 
activitatea de reproducţie şi cel de susţinere în sectorul avicol se află în curs de finalizare în plenul Parlamentului, 
urmând ca în cel mai scurt timp să fie trimise spre promulgare. 
Asociaţia Crescătorilor şi Exportatorilor de Bovine, Ovine, Porcine din Romania (ACEBOP) anunţa, vineri, că preţul 
la carnea de porc şi de pasăre va creşte cu încă 30-40%, după scumpirile înregistrate în ultimele săptămâni. 
„Preţul cărnii de porc şi de pasăre atinge cote alarmante pentru buzunarul consumatorului român. În cadrul 
Conferinţei SIIC'2019 - Industria Cărnii, atrăgeam atenţia asupra creşterii preţului la carnea de porc şi pasăre, în 
doar două săptămâni, cu 20% şi previzional pentru perioada imediat următoare cu aproximativ 40%. Preţul la 
carnea de porc şi pasăre a atins aceste previziuni şi va creşte în continuare cu 30-40%”, se menţiona în 
comunicatul asociaţiei transmis Agerpres. 
Asociaţia acuza şi lipsa capacităţii de reproducţie a României, la porc şi pasăre, drept cauza principală a acestei 
crize. 
„Dacă România avea astăzi o capacitate normală de producţie pasăre şi porc, nu ne-am mai fi găsit în situaţia de a 
cumpăra carne la un preţ pe care buzunarul cetăţeanului român nu şi-l permite. Atragem atenţia că NU fermierii 
sunt cauza exploziei preţurilor, ei rămân tributari unor politici de piaţă necontrolate şi speculaţiilor unor carteluri 
comerciale”, se menţiona în comunicat. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 30.000 de copii din România vor primi câte 1.400 de lei pe lună 
Cel puţin 30.000 de copii cu vârste între 0 şi 2 ani, proveniţi din familiile vulnerabile, vor beneficia de educaţie 
timpurie în creşe prin intermediul unui program social cu o finanţare de 168 de milioane de euro, lansat luni de 
ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb. 
"Astăzi punem în aplicare acest program social care face parte din programul de guvernare al PSD, finanţat cu 
fonduri europene. Programul se referă la sprijin pentru copii între 0 şi 2 ani, proveniţi din familiile vulnerabile, 
pentru a beneficia de educaţie timpurie în creşe, program cu o finanţare de 168 de milioane de euro, potrivit 
Agerpres. 
Acest program are drept scop creşterea numărului de copii care merg la creşă, dar şi măsuri prin care să ajutăm 
părinţii să îşi crească mai uşor copiii. Să nu uităm că încă în România avem mii de părinţi care trebuie să meargă la 
muncă şi în acelaşi timp trebuie să se asigure că ai lor copii au o îngrijire corectă, astfel încât să poată să fie liniştiţi 
la muncă. Să nu uităm şi de copii ai căror părinţi sunt la muncă în străinătate şi care sunt aici, în România, în 
îngrijirea unei rude sau unei persoane tutore, care au grijă de ei. La aceştia se referă programul. 
Practic, minim 30.000 de copii cu vârsta între 0 şi 2 ani vor beneficia de educaţie timpurie, copii care provin din 
familiile cu situaţie materială precară, adică au venitul pe familie până la salariul minim pe economie", a spus 
Rovana Plumb la Palatul Victoria, la un eveniment de lansare a două proiecte finanţate din Programul Operaţional 
Capital Uman. 
Ea a adăugat că prin acest program fiecare copil din această categorie este finanţat cu 1.400 de lei pe lună, timp 
de 2 ani, iar copiii vor fi din toate regiunile ţării, cu excepţia celor care provin din familii vulnerabile din regiunea 
Bucureşti-Ilfov. Pentru copiii din Bucureşti-Ilfov va exista o alocare de 1.500 de lei pe copil pe lună. 
"Numărul minim de copii care pot fi înscrişi într-o creşă este de 54. Valoarea maximă a unui proiect pe care îl 
finanţăm cu fonduri europene este de 900.000 de euro, pentru toate regiunile ţării, cu excepţia acelor proiecte 
pentru regiunea Bucureşti-Ilfov, care au o valoare maximă de 1 milion de euro. 
Finanţăm inclusiv cheltuielile suplimentare de consiliere, de informare a părinţilor, tutorilor, persoanele care au în 
grijă copiii ai căror părinţi sunt la muncă în străinătate. Din totalul valorii proiectului, 10% sunt vor fi bani destinaţi 
pentru amenajarea creşelor, pentru dotări cu mobilier sau echipamente specifice desfăşurării activităţii. 
Poate aplica orice instituţie de învăţământ acreditată, publică sau privată, furnizori de servicii de consiliere, 
parteneri sociali din învăţământul preuniversitar, instituţii de cult, organizaţii neguvernamentale", a menţionat 
Rovana Plumb. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Indicele ROBOR la 3 luni a urcat la cel mai mare nivel din ultimele 8 luni 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a urcat la 
3,40%, cel mai mare nivel din ultimele 8 luni, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a României 
(BNR). 
ROBOR la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei.  
Vineri, acesta a stagnat la 3,39%. 
Luni, acesta a urcat la 3,40%, cel mai mare nivel din 6 august 2018, când a fost tot 3,40%. 
Totodată, indicele ROBOR la şase luni a stagnat la 3,43%. 
Vineri, acesta a urcat de la 3,42% la 3,43%, cel mai mare nivel din 23 noiembrie 2018, când a fost 3,46%. 
ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobânzii la care se împrumută, între ele, instituţiile 
bancare din România, în lei, iar evoluţia sa este legată, în principal, de nivelul de lichiditate existent în piaţă. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Primul hub comunitar din România, deschis într-un centru comercial 
Primul hub comunitar din România, deschis într-un centru comercial, a fost inaugurat recent şi este pus gratuit 
la dispoziţia bucureştenilor. Spaţiul are menirea de a încuraja iniţiativele şi faptele bune, cultura, educaţia sau 
antreprenoriatul. Vă spunem povestea la „Bonton”: 
Dacă până acum oamenii se întâlneau în centrele comerciale doar pentru a face shopping, mai nou, cultura şi 
spiritul civic şi-au făcut loc aici. Un dezvoltator imobiliar, împreună cu tinerii care construiesc comunităţi, au 
inaugurat primul hub comunitar din România deschis într-un centru comercial. Mai exact, la Drumul Taberelor. 
Scopul proiectului este acela de a aduce locuitorii cartierului şi chiar ai oraşului împreună. 
Raluca Crișan, Country Leader CEETRUS România: „Ideea proiectului s-a născut acum câţiva ani, atunci când noi, 
cei Ceetrus, am înţeles că misiunea noastră ca dezvoltatori imobiliari nu este atât de mult să construim metri 
pătraţi, ci mai ales să creăm legături între oameni.  Cartier Hub este primul spaţiu comunitar dintr-un centru 
comercial în România şi concret asta înseamnă 300 de metri pătraţi gândiţi ca o scenă pentru comunitatea din jur, 
un loc unde oamenii, vecinii, să vină să se întâlnească, să lucreze împreună, să creeze, să se distreze pur şi simplu 
împreună”. 
La Cartier Hub este loc pentru toată lumea şi pentru toate ideile bune. Spaţiul este pus la dispoziţie în mod 
gratuit pentru evenimentele non-profit. 
Raluca Crișan, Country Leader CEETRUS România: „Ne-am dorit să fie un spaţiu foarte deschis şi foarte incluziv şi 
atunci el este... a fost gândit pentru vecini, pentru că ne dorim cumva ca acest loc să le aparţină, dar bineînţeles 
primeşte oameni din tot oraşul şi din orice tip de comunitate. Şi o dovedeşte diversitatea activităţilor care se 
întâmplă aici, într-o lună de zile s-au întâmplat peste 40 de ateliere, de la robotică pentru cei mici la teatru, la 
balet, la parenting, educaţie alternativă şi aşa mai departe. 
 Avem deja antreprenori care vin să lucreze în spaţiul de co-working şi avem iniţiative civice care vin să se exprime 
aici”. 
De amenajarea spaţiului, dar şi de coordonarea acestuia, se ocupă tinerii de la NOD Makerspace. 
Ruxandra Creosteanu - co-CEO NOD Makerspace: „Noi am creat echipa, oamenii care sunt zi de zi aici la Cartier 
Hub să găzduiască comunitatea şi gândim atelierele care vor avea loc, facem strategia activităţilor care se 
întâmplă aici. Am avut o comunitate deja formată înainte să venim noi să operăm, deci ei ştiau deja care este 
planul şi odată ce am venit şi noi entuziasmul a crescut şi mai mult şi deci numai în zilele de lansare am avut peste 
300 de participanţi, toată lumea ne zice proiectul ăsta trebuia să se întâmple şi sunt foarte bucuroşi”. 
Cum s-a născut ideea 
Pentru că a fost un proiect gândit pentru oameni, nu putea fi construit fără ca oamenii să fie consultaţi. Aşa că 
Ana Nicolescu, fondatoarea unei agenţii de pr şi locuitoare a cartierului de mulţi ani, s-a întâlnit cu vecinii pentru a 
afla care le sunt dorinţele. 
Ana Nicolescu, blogger Mămica urbană: „M-a bucurat foarte mult acest proiect, în ideea în care îmi doresc să 
cunosc oameni noi şi mai ales să-mi cunosc vecinii şi să vedem ce putem să facem împreună.  Apoi am intrat în 
contact cu iniţiativele civice, pentru că Drumul Taberei este cartierul cu cele mai multe iniţiative civice şi ne-am 
întâlnit şi cu ei şi de acolo iarăşi mulţi oameni resursă au venit să se alăture proiectului”. 
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Şi pentru că poveştile din trecut sunt şi ele un mod prin care locuitorii unei comunităţi se conectează mai uşor, 
chiar de la intrarea în hub-ul comunitar poţi descoperi o parte din istoria cartierului Drumul Taberei. 
Cătălin Genoiu, project manager, ne explică: „Întâmpinăm oamenii din comunitate încă de la început cu o scurtă 
istorie a cartierului Drumul Taberei şi momente-cheie ce s-au întâmplat în acest cartier. Suntem în prima încăpere 
din spaţiul Cartier Hub, am pregătit o ludotecă pentru cei care vor să vină, să se aşeze să citească, ludoteca e 
structurată pe mai multe categorii de cărţi, astfel încât să satisfacă orice curiozitate sau orice interes legat de o 
anumită lectură. Acum ne aflăm în spaţiul de coworking, noi îi mai spunem şi sala galbenă, pentru că am vrut şi 
ne-am dorit să o amenajăm cu o culoare foarte caldă, astfel încât oamenii să se simtă confortabil când lucrează la 
noi. Am intrat în sala de evenimente sau sala multifuncţională, noi îi spunem şi sala multifuncţională, această sală, 
în afară de faptul că o amenajăm pentru diverse conferinţe, o amenajăm şi pentru ateliere şi cursuri pe care le 
oferim comunităţii. Un exemplu practic e atelierul de balet pentru copii, întoarcem modulele cu oglinda către noi 
şi aceştia pot să-şi ţină cursurile de aici”. 
Ateliere de reciclare creativă pentru copii, educaţie civică pentru adolescenţi, teatru pentru seniori, educaţie 
financiară pentru adulţi sunt doar câteva dintre activităţile pe care Cartier Hub le desfăşoară. Iar acesta este doar 
începutul. 
Raluca Crișan, Country Leader CEETRUS România: „Ideea de a dedica 300 de metri pătraţi dintr-un centru 
comercial să ştiţi că a fost foarte îndrăzneaţă la origine pentru că înseamnă, la scara centrului Drumul Taberelor, 
înseamnă aproximativ 15% din suprafaţa totală. Este felul nostru de a ne îndeplini rolul de animator de 
comunităţi, aşa cum ne dorim, împreună cu oamenii. De aceea oricine este binevenit să vină să se exprime sau să 
se distreze la hub”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 PSD clamează o victorie de proporții, în Parlamentul European: vești bune pentru toți românii 
PSD anunță, pe pagina oficială de Facebook, că în urma insistenței europarlamentarior social-democrați, în 
Parlamentul European s-a adoptat sancționarea producătorilor care livrează marfă cu dublu standard de calitate, 
în funcție de țara Uniunii Europene. 
”Astăzi am câștigat o luptă importantă în războiul nostru cu privire la standardele duble din UE! 
Cu sprijinul major al PSD, Parlamentul European a aprobat astăzi amendamente care permit sancționarea 
producătorilor care distribuie aceleași mărci cu diferite ingrediente și calitate între Europa de Vest și cea de Est. 
Acesta este doar primul pas în războiul privind standardele duble. Vom continua să luptăm neîncetat pentru 
cetățenii români pentru a obține alimente, medicamente și alte produse de calitate pe care le merită. 
A fost profund dezamăgitor să vedem că unii eurodeputați români nu cred că poporul român merită mai mult și 
au votat împotriva acestui prim pas necesar în procesul de încheiere a standardului dublu. Dar, în ciuda lor, am 
câștigat prima bătălie - și vom câștiga cu siguranță războiul. 
Nu ne temem de drumuri lungi și dificile și promitem să luptăm întotdeauna în folosul poporului român!”, se arată 
pe pagina oficială de Facebook a PSD. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 Agricultură: Uniunea Europeană a importat și a exportat produse în valoare de 275 de miliarde de euro 
Valoarea totală a importurilor şi exporturilor de produse agricole între Uniunea Europeană şi restul lumii a fost 
anul trecut de 275 de miliarde de euro, echivalentul a 7% din totalul comerţului internaţional cu bunuri în afara 
UE, arată datele publicate marţi de Oficiul European de Statistică (Eurostat), relatează Agerpres. 
Deficitul a fost redus deoarece valoarea exporturilor s-a ridicat la 137 de miliarde de euro, iar cea a importurilor la 
138 de miliarde de euro. 
În perioada 2002 - 2018, valoarea comerţului s-a dublat, echivalentul unei creşteri medii anuale de 5%, 
exporturile înregistrând o creştere mai rapidă (5,8%) decât importurile (4,3%). 
În 2018, UE a importat 151 de milioane de tone de produse agricole, şi a exportat 99 de milioane de tone. În 
perioada 2002 - 2018 volumul total al comerţului anual a avut o rată anuală de creştere de 2,1%. Exporturile au 
crescut mai rapid (3,1%) decât importurile (1,5%). Creşterea medie anuală a preţurilor pentru exporturi (2,6%) a 
fost mai scăzută decât pentru importuri (2,8%). 
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Produsele agricole pot fi împărţite în trei categorii: vegetale (pomi, plante, legume, fructe, cafea, cereale, seminţe 
şi ulei), produse alimentare (diverse tipuri de bunuri procesate care derivă din vegetale şi produse de origine 
animală, cum ar fi zahăr, bere, tutun şi furaje preparate pentru animale) şi produse de origine animală (animale 
vii, carne, peşte, crustacee, produse lactate, ouă, miere etc). 
În 2018, produsele alimentare au reprezentat 57% din exporturilor de produse agricole ale Uniunii Europene, 
vegetalele - 22% - şi produsele de origine animală - 21%. 
Vegetalele au reprezentat anul trecut 48% din importurile de produse agricole ale blocului comunitar, produsele 
alimentare - 32% - şi produsele de origine animală - 20%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mesajul transmis de Klaus Iohannis președintelui ales al Ucrainei 
Președintele Klaus Iohannis l-a felicitat, luni, pe Volodimir Zelenski, după ce a fost ales în funcția de președinte 
al Ucrainei. 
Klaus Iohannis a transmis luni un mesaj de felicitare președintelui ales al Ucrainei, Volodimir Zelenski, în urma 
alegerilor prezidențiale. 
„Cu ocazia alegerii dumneavoastră în funcția de șef al statului ucrainean, doresc să vă adresez felicitările mele 
împreună cu urări de succes în îndeplinirea mandatului dumneavoastră.  Pe această cale, îmi exprim încrederea 
că, prin dialog și demersuri comune, vom putea să contribuim la consolidarea și diversificarea relațiilor dintre 
România și Ucraina, în sprijinul integrității teritoriale și al securității Ucrainei, precum și al modernizării sale, 
conform Acordului de Asociere a Ucrainei cu Uniunea Europeană, în beneficiul tuturor cetățenilor statului 
ucrainean, inclusiv al celor aparținând minorității române”, se arată în mesajul Președintelui României. 
 (Sursa: Digi 24) 
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